
Motion till riksdagen 

1988/89:K619 

av Per Gahrton (m p) 
Offentliga sammanträden med 
kommundelsnämnder 

I Södertälje har den politiska majoriteten i en plattform utlovat: 

För att öka södertäljebornas möjligheter att följa det politiska arbetet skall 
kommunandelsnämnderna så långt möjligt hålla öppna sammanträden. 

Men enligt en utredning av stadsjuristen i kommunen går det inte att uppfylla 

löftet: 

Gällande lag och rättspraxis utgör hinder mot att anordna offentliga 
nämndsammanträden. 

Kommunallagen skulle enligt stadsjuristen lägga hinder i vägen. Visserligen 

kan man vid varje sammanträde fatta ett särskilt beslut, förutsatt att det är 

enhälligt. Men ett generellt policybeslut vore omöjligt. 

Dessutom skulle varje sådant beslut vara ytterst bräckligt eftersom det när 

som helst skulle kunna hävas av en enda ledamots veto. 

I det läget kan allmänheten knappast inbjudas på förhand. Situationen är 

uppenbarligen absurd. Kommundelsnämnderna skall i stor utsträckning 

utgöra kommundelens fullmäktige. De har skapats för att överbrygga 

avståndet mellan politiker och allmänhet. Och nu får allmänheten inte vara 

med! 

Om stadsjuristen i Södertälje tolkat lagen rätt måste den ändras. 

Hemställan 

Med hänvisning till vad i motionen anförts hemställs 

att riksdagen hos regeringen begär förslag till sådan ändring av 

kommunallagen att generella majoritetsbeslut kan fattas om att hålla 

kommundelsnämnders sammanträden offentliga såvitt inte enskildas 

förhållanden behandlas. 

Stockholm den 23 januari 1989 

Per Gahrton (mp) 
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